
ZÁPIS č. 01/2001 (113) 
ze zasedání Akademického senátu VUT konaného dne 9. ledna 2001 

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 
 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem 18 senátorů) 
 
Omluveni:   Kří�/FP, Kří�/FaVU, Dvořák/FaVU 
 
Hosté:    rektor Vrbka, kancléřka Vanýsková, kvestor Pěnčík,  

�dímal/FA 
 
 
 
Program: 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Informace rektora, prorektorů, kvestora 
3. Projednání návrhu rektora na člena Vědecké rady VUT - Prof. PhDr. Jana Sedláka, CSc., 

děkana FaVU 
4. Projednání návrhu rozpočtových pravidel VUT na rok 2001 
5. Projednání vnitřních předpisů VUT: 
! Změny Statutu FEI 
! Volebního a jednacího řádu FEI 
! Příloh Statutu FAST 

6. Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých �kol 
7. Různé 
 
Předseda AS VUT Doc. Zbořil přivítal přítomné senátory na prvním zasedání v roce 2001, 
kteří se se�li poprvé ve slo�ení bez zástupců zlínských fakult. Současně přivítal také hosty  - 
rektora Vrbku, kancléřku Vanýskovou, kvestora Pěnčíka a zástupce studentů z FA �dímala. 
Úvodem sdělil, �e M�MT zaregistrovalo změny Statutu VUT, Mzdového předpisu 
a Pracovního řádu, schválené AS VUT na minulém zasedání. Kopie registrovaných dodatků 
a úplná znění Statutu VUT a Mzdového předpisu jsou ulo�eny v místnosti AS VUT.  

Doc. Lhotáková informovala senátory o doplňujících volbách na FA do studentské komory 
AS VUT, ve kterých byla zvolena studentka 3. ročníku FA Kamila Pohanková. Protokol 
o volbách zaslal předseda AS FA Ing. Hrubý předsedovi AS VUT Doc. Zbořilovi. Kamila 
Pohanková podepsala slib člena AS a tím se stala právoplatnou členkou AS VUT.  
 
 
Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
Program dne�ního zasedání byl schválen beze změny.  
K zápisu z minulého zasedání byly vzneseny tyto připomínky: 
! Dr. Kábelová po�ádala o doplnění svého dotazu "Proč nebyla dodr�ena minimální 

valorizace 6 % u v�ech mzdových tarifů jako u státních zaměstnanců?" před větu "Ing. 
Sekanina upozornil na skutečnost, �e při pový�ení tarifních platů v jedné kategorii je 
��" na str. 7. 

! Doc. Zbořil vznesl dvě formální připomínky 
•     str.7, 17. řádek: místo �V� přijala jiný směr ...� patří �VUT přijalo jiný směr� 
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•    str.10, poslední odstavec bodu 5: místo �Dále senátoři chvíli diskutovali a vzná�eli 
dotazy na kvestora týkající se zejména financování FRV�� patří �Dále senátoři chvíli 
diskutovali a vzná�eli dotazy na kvestora týkající se zejména přidělování finančního 
příspěvku z prostředků VUT za získané projekty z FRV��.  

 
 
Ad 2) Informace rektora, kancléřky a kvestora 
Rektor Vrbka úvodem popřál v�em přítomným hodně zdraví, spokojenosti a osobních 
i pracovních úspěchů v novém roce 2001.  
 
# Rozhodnutí rektora č. 1/2001 o sní�ení počtu prorektorů VUT z pěti na čtyři 
První informace rektora byla vázána na vznik UTB ve Zlíně. Rektor předlo�il k vyjádření 
znění rozhodnutí rektora č. 1/2001 týkající se sní�ení počtu prorektorů VUT z pěti na čtyři. 
Prorektor Sáha, který byl pověřen zále�itostmi týkajícími se vzniku UTB ve Zlíně, se stal 
pověřeným rektorem této nově vzniklé univerzity, a proto ji� není důvod, aby působil na VUT 
jako prorektor.  
Doc. Zbořil přečetl znění čl. 18 Statutu VUT písmene a), podle kterého �rektor dle § 10 odst. 
4 zákona o vysokých �kolách vydá rozhodnutí o počtu prorektorů a rozsahu jejich působnosti 
po vyjádření AS VUT�. AS VUT proto hlasoval o následujícím návrhu na usnesení. 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT souhlasí se zněním rozhodnutí rektora č. 1/2001 o sní�ení počtu 
prorektorů VUT z pěti na čtyři.  
Hlasování: 
Pro � 15 hlasů 
Proti � 0 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 0 hlasů 
(V okam�iku hlasování bylo přítomno 15 senátorů) 
Návrh byl schválen. 
UAS 1 
Akademický senát VUT souhlasí se zněním rozhodnutí rektora č. 1/2001 o sní�ení počtu 
prorektorů VUT z pěti na čtyři.  
 
Dále proběhla krátká diskuse senátorů, ve které Doc. Podrou�ek vznesl dotaz, jaký bude mít 
finanční dopad na VUT odchod asi 2500 studentů ze Zlína. Kvestor Pěnčík sdělil, �e 
nepředpokládá výrazný pokles finančních prostředků, neboť vědecký výkon zlínských fakult 
byl men�í ne� výkon brněnských fakult a referenční počet zlínských studentů je ve srovnání 
se skutečným počtem studentů mnohem ni��í. Domnívá se, �e oddělení zlínských fakult by se 
nemělo v rámci rozpočtu výrazněji projevit.  
 
# Informace rektora o zahájení činnosti CESA 
Rektor Vrbka sdělil senátorům, �e 1. ledna 2001 zahájilo svoji činnost Centrum sportovních 
aktivit (CESA). Na dvou fakultách  (FEI a FSI) byly rozhodnutím AS fakult zru�eny příslu�né 
katedry vyučující tělesnou výchovu, na FAST zatím Ústav tělesné výchovy a sportu zru�en 
nebyl. Rektor hovořil s děkanem FAST, který mu sdělil, �e předlo�í návrh na zru�ení tohoto 
ústavu na pří�tím zasedání AS FAST, které se bude konat 17. ledna. Rektor věří, �e tento 
návrh bude schválen. Domnívá se, �e společná výuka tělesné výchovy pro v�echny studenty 
VUT bude přínosem a přispěje k rozvoji sportovních aktivit i v rámci volného času o sobotách 
a nedělích jak pro studenty, tak i pro zaměstnance VUT. V rámci CESA budou na základě 
společné dohody spolupracovat i sportovní kluby VUT.  
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Kvestor Pěnčík informoval o jednání s předsedy 2 sportovních klubů - předsedou 
Vysoko�kolského sportovního klubu VUT v Brně JUDr. Richardem Sachrem a předsedou 
VSK Technika Brno Ing. Josefem Proke�em o dohodě o spolupráci mezi VUT v Brně 
a těmito kluby. Předmětem dohody je zaji�tění péče o sportovní tělovýchovné aktivity v rámci 
akreditovaných studijních programů. Vedení VUT hledá cesty, aby zařízení, která tyto 
sportovní kluby mají, mohla být prioritně vyu�ívána v�emi studenty VUT v rámci 
akreditovaných studijních programů CESA a současně i jako nadstavba pro výkonnostní 
vrcholový sport. Jednání budou dále pokračovat, kvestor předpokládá, �e dojde k rozumné 
dohodě ku prospěchu sportovních aktivit.  
Mgr. Bo�ek sdělil svůj názor, �e zcela nová organizační struktura CESA proká�e svou 
funkčnost a� po určité době. Důle�itá je otázka financí, kterou je třeba vyře�it co nejdříve 
v rámci přípravy rozpočtu na rok 2001. Navrhl proto, aby pro tuto zatím nestandardní součást 
VUT byl vypracován i nestandardní mechanismus pro kontrolu finančních toků, které budou 
do CESA plynout - měl by být jasný a průhledný. Doporučil aby návrh tohoto mechanismu 
vypracovalo vedení VUT spolu s ekonomickou komisí AS VUT.  
Kvestor plně souhlasil s návrhem Mgr. Bo�ka, zvlá�tě v návaznosti na činnost sportovních 
klubů, neboť do nich přicházejí nemalé dotace města Brna a nemalé příspěvky studentů. 
Po krátké diskusi senátoři hlasovali o následujícím návrhu na usnesení. 
Návrh na usnesení: 
AS VUT ukládá kvestorovi VUT a ekonomické komisi AS VUT, aby do 15. února 2001 
společně vypracovali návrh mechanismu, který bude kontrolovat hospodaření CESA.  
Hlasování: 
Pro � 15 hlasů 
Proti � 0 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 0 hlasů 
(V okam�iku hlasování bylo přítomno 15 senátorů) 
Návrh byl schválen. 
UAS 2 
AS VUT ukládá kvestorovi VUT a ekonomické komisi AS VUT, aby do 15. února 2001 
společně vypracovali návrh mechanismu, který bude kontrolovat hospodaření CESA.  
 
Z dal�ího jednání AS VUT se omluvil Ing. Mohelník. 
Doc. Lhotáková sdělila, �e na FA se objevily informace, �e do CESA poteče téměř 
dvojnásobný příliv financí ne� do původních tělovýchovných kateder a po�ádala pana rektora 
o vyjádření k této zále�itosti.  
Rektor Vrbka sdělil, �e finanční prostředky, které VUT vlo�í v leto�ním roce do CESA budou  
v ka�dém případě stejné, jako v minulosti. Na zasedání kolegia rektora byla podána zevrubná 
informace a děkani byli po�ádáni o přenesení informací na fakulty. Rektor po�ádá prorektora 
Duba, aby se spojil s děkany příslu�ných fakult, kteří se tohoto jednání kolegia rektora 
nezúčastnili, a informoval je.  
Doc. Lhotáková sdělila, �e bude informovat předsedu senátu  FA a děkana FA a po�ádala 
pana rektora o účast zástupce vedení VUT na jednání AS FA, aby tento osobně poskytl 
senátorům FA důle�ité informace o činnosti a financování CESA.  
 
# Informace rektora o činnosti CEVAPO 
V souvislosti se vznikem celo�kolského útvaru CEVAPO a převedením některých 
pedagogických pracovníků z FEI do tohoto útvaru předlo�il rektor �ádost o souhlas AS VUT 
s jejich zařazením do akademické obce FEI. Návrh byl podán na základě �ádosti pracovníků. 
Jedná se o 2 pracovnice modulu Centra celo�ivotního vzdělávání, Ing. Helenu Pálkovou 
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a PaedDr. Ivanu Va�ourkovou,  a o 2 pracovníky modulu Koordinačního centra pro vysoké 
�koly, Mgr. Zdeňka Honse a Mgr. Milana Klapetka. 
 
Doc. Zbořil přečetl znění čl. 34 odst. 4 Statutu VUT: "Akademický pracovník je příslu�ný 
k akademické obci fakulty, její� děkan s ním jménem VUT uzavřel pracovněprávní vztah. 
U ostatních akademických pracovníků VUT o jejich příslu�nosti k akademické obci některé 
z fakult rozhodne na návrh rektora AS VUT". 
 
Doc. Podrou�ek sdělil, �e na zasedání AS FEI senátoři konstatovali, �e nejsou proti zařazení 
vý�e uvedených pracovníků do AO FEI, ale zároveň se objevily i připomínky, �e svým 
pracovním zařazením by měli patřit do působnosti celo�kolského pracovi�tě. Proto by měli 
být také voleni do AS VUT.  
Doc. Zbořil sdělil, �e se jedná o slo�itý problém, o kterém je třeba diskutovat a v budoucnu jej 
ře�it v návaznosti na statutem dané slo�ení AS VUT. Rektorem podaný návrh je prozatímním 
ře�ením do doby, ne� budou schválena nová pravidla pro slo�ení AS VUT. Doc. Zbořil 
navrhl, aby se touto zále�itostí začala zabývat legislativní komise AS VUT. Mgr. Bo�ek 
sdělil, �e dle jeho názoru by měl AS VUT pracovat v současném slo�ení do konce svého 
funkčního období, změnu doporučil připravit a� pro nově volený AS VUT.  
Po krátké diskusi následovalo hlasování AS VUT o dvou návrzích na usnesení. 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT souhlasí s návrhem rektora na zařazení dvou pracovnic modulu 
Centra celo�ivotního vzdělávání - Ing. Heleny Pálkové a  PaedDr. Ivany Va�ourkové, a dvou 
pracovníků modulu Koordinačního centra pro vysoké �koly - Mgr. Zdeňka Honse a Mgr. 
Milana Klapetka, do akademické obce FEI.  
Hlasování: 
Pro � 14 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 
Návrh byl schválen 
(V okam�iku hlasování bylo přítomno 14 senátorů) 
UAS 3 
Akademický senát VUT souhlasí s návrhem rektora na zařazení dvou pracovnic modulu 
Centra celo�ivotního vzdělávání - Ing. Heleny Pálkové a  PaedDr. Ivany Va�ourkové, a dvou 
pracovníků modulu Koordinačního centra pro vysoké �koly - Mgr. Zdeňka Honse a Mgr. 
Milana Klapetka, do akademické obce FEI.  
 
Návrh na usnesení: 
AS VUT �ádá legislativní komisi AS VUT, aby do konce září 2001 připravila návrhy na 
mo�né změny slo�ení AS VUT.  
Hlasování: 
Pro � 15 hlasů 
Proti - 0 hlasů 
Zdr�el se hlasování - 0 hlasů 
(V okam�iku hlasování bylo přítomno 15 senátorů) 
Návrh byl schválen. 
UAS 4 
AS VUT �ádá legislativní komisi AS VUT, aby do konce září 2001 připravila návrhy na 
mo�né změny slo�ení AS VUT.  
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# Informace rektora o uskutečňování záměru na zřízení FIT 
Rektor Vrbka informoval senátory o přípravě rozhodnutí rektora, které se týká uskutečňování 
záměru na zřízení FIT � o jmenování Prof. Ing. Tomá�e Hru�ky, CSc. (vedoucí Ústavu 
informatiky a výpočetní techniky FEI) pověřeným pracovníkem odpovědným za obsahovou 
a organizační přípravu zřízení FIT ke dni 1. ledna 2001. Děkan FEI Honzík bude rozhodující 
osobou v oblasti příslu�ných změn na FEI v návaznosti na zřízení FIT. Rozhodnutí obdr�í 
senátoři AS VUT na pří�tím zasedání.  
Dále rektor informoval o přípravě samostatného studijního programu Informační technologie, 
který bude předlo�en k akreditaci v rámci stávající FEI (nutná podmínka pro vznik nové 
fakulty).  
 
# Informace kancléřky Vanýskové 
Kancléřka Vanýsková informovala o přijatém stanovisku členů kolegia rektora VUT 
k současné situaci v České televizi, které bylo dne 3. ledna zasláno oběma komorám 
Parlamentu ČR.  Rektor Vrbka sdělil, �e stanovisko bylo třeba zaujmout je�tě před jednáním 
parlamentu, proto bylo přijato velmi rychle. Stanovisko podepsali rektor, předseda AS VUT, 
v�ichni 4 prorektoři, kvestor, kancléřka a děkani FEI, FA, FP, FSI a FaVU.  
Doc. Novotný sdělil senátorům, �e akademické senáty fakult a vysokých �kol vystupují jako 
samostatné subjekty a přijímají k současnému dění v České televizi svá stanoviska. Dává 
proto do úvahy, zda by se AS VUT nechtěl také k této zále�itosti vyjádřit.  
Doc. Zbořil seznámil senátory s dopisem předsedy a místopředsedy Rady vysokých �kol 
ministrovi �kolství, který byl zaslán místopředsedkyni RV� Doc. Münsterové na vědomí. 
Dopis byl doručen E-mailem těsně před zasedáním AS VUT a vyjadřoval osobní stanovisko 
(nikoliv stanovisko Rady vysokých �kol) k postoji resortu �kolství k dění v České televizi.  
Dále proběhla diskuse členů AS VUT, ve které se senátoři shodli na tom, �e přijaté stanovisko 
členů kolegia rektora VUT je správné. 
Doc. Zbořil navrhl, aby se senátoři během zasedání AS VUT rozhodli, zda budou o přijetí 
stanoviska jednat - na konci zasedání se AS k tomuto bodu je�tě vrátí.  
V rámci bodu 7) Různé se členové AS VUT po krátké diskusi rozhodli o přijetí samostatného 
stanoviska AS VUT k dění v České televize nejednat. (Pro zachování kontinuity je uvedeno 
jejich rozhodnutí v tomto bodě). 
 
# Informace kvestora Pěnčíka 
$ Kvestor předbě�ně informoval o výsledku hospodaření VUT v loňském roce. Dle zatím 

dostupných informací by nemělo dojít k nevyrovnanému hospodaření na �ádné fakultě. Po 
zpracování uzávěrky bude informovat podrobněji.  

$ Kvestor dále informoval, �e na posledním zasedání vlády bylo přijato rozhodnutí, které 
nebylo předem avizováno - do�lo k výraznému zvý�ení platových tarifů rozpočtových 
organizací. Dodatek č. 3 Mzdového předpisu VUT je z tohoto pohledu podhodnocen 
a musí být v co nejkrat�ím mo�ném čase změněn. Návrh bude předlo�en příslu�ným 
orgánům v okam�iku, kdy bude známa vý�e rozpočtu pro rok 2001 a bude zpracována 
podrobná analýza skladby mezd na �kole. Po�ádal členy AS VUT, aby informovali na 
svých senátech o tomto stanovisku.  

$ Poslední informace kvestora se týkala potřeby zpracování aktualizace Dlouhodobého 
záměru VUT pro rok 2002. V návaznosti na dislokaci fakult se bude také třeba zamyslet 
nad strategickým záměrem �koly do roku 2010 a� 2015. Na pří�tím kolegiu rektora 
předlo�í kvestor návrh děkanům fakult a domnívá se, �e by se měly k tomuto návrhu 
vyjádřit i akademické obce v�ech fakult. Jednotlivé areály začínají dostávat ji� svoji 
konkrétní podobu, některé zatím je�tě nejsou zcela doře�ené. Vedení VUT musí být  
připravené předev�ím na jednání s Magistrátem m. Brna v souvislosti se získáváním 
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finančních prostředků v návaznosti na podíl financování některých investic městského 
charakteru - předev�ím infrastruktury.  

  
Ad 3) Projednání návrhu rektora na člena Vědecké rady VUT  
          Prof. PhDr. Jana Sedláka, CSc., děkana FaVU 
Rektor Vrbka předlo�il senátorům svůj návrh na jmenování za člena VR VUT Prof. PhDr. 
Jana Sedláka CSc., děkana FaVU. Svůj návrh odůvodnil tím, �e děkani v�ech fakult jsou 
členy VR VUT z důvodu informovanosti mezi VR fakulty a VR VUT a také proto, �e děkani 
prezentují při profesorském řízení kandidáty a uchazeče z fakulty. Prof. Sedlák je ve svém 
oboru velmi uznávaným odborníkem.  
Doc. Novotný informoval senátory o volbách děkana, které proběhly na FaVU a doporučil 
jeho přijetí za člena VR VUT.  
Senátoři diskutovali o tom, zda se jedná o zále�itost zásadní (pak by dle čl. 17, odst. 6 VJŘ 
AS VUT museli trvat na předkládací lhůtě návrhu a hlasovat tajnou volbou), nebo zda ji 
zařadí mezi zále�itosti ostatní a budou hlasovat na dne�ním zasedáním veřejně. Po diskusi 
konstatovali, �e nepova�ují tuto zále�itost za zásadní a budou hlasovat ihned a veřejně.  
Vzhledem k tomu, �e k návrhu nebyla vznesena �ádná připomínka, bylo přistoupeno 
k hlasování o následujícím návrhu na usnesení.  
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje návrh rektora na jmenování Prof. PhDr. Jana Sedláka, CSc.  
členem Vědecké rady VUT. 
Hlasování: 
Pro � 16 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 0 hlasů 
Proti � 0 hlasů 
V okam�iku hlasování bylo přítomno 16 senátorů) 
Návrh byl schválen. 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje návrh rektora na jmenování Prof. PhDr. Jana Sedláka, CSc.  
členem Vědecké rady VUT. 
 
Ad 4) Projednání návrhu rozpočtových pravidel VUT na rok 2001 
První leto�ní jednání ekonomické komise AS VUT se uskutečnilo v úterý 2. ledna 2001, 
novým předsedou EK byl zvolen Doc. Podrou�ek. Zápis z tohoto zasedání byl rozeslán v�em 
členům AS VUT E-mailem dne 3. ledna 2001. Kvestor na dne�ním zasedání přednesl 
doplňující referát k projednávaným bodům tohoto zasedání, zejména k financování projektů 
FRV� a ke stanovení referenčního a přepočteného počtu studentů VUT pro rok 2001.  
Před dne�ním zasedáním AS VUT se uskutečnilo druhé jednání ekonomické komise, členové 
EK AS VUT obdr�eli dne 8. ledna od kvestora návrh Rozdělení dotace na rok 2001 - 
neinvestiční prostředky (část týkající se koeficientů náročnosti podle studijních programů 
a výpočtu referenčního a přepočteného počtu studentů). Tento návrh vychází ze změn 
metodiky počítání v matrice studentů. Kvestor podrobně vysvětlil změnu metodiky a důsledky 
ke kterým do�lo. Týkají se zejména studentů, kteří studují ve více studijních programech.  
Členové EK AS VUT na svém dne�ním jednání nezaujali zatím �ádné stanovisko vzhledem 
k tomu, �e neměli dostatek času se s předlo�eným návrhem seznámit. Předseda EK Doc. 
Podrou�ek sdělil, �e předbě�ně pova�uje tento návrh za přijatelný. Upozornil na to, �e dosud 
nelze stanovit počet studentů VUT ministerstvem �kolství nedotovaných. Po�ádal členy AS 
VUT, aby informovali akademické senáty svých fakult, a aby tyto projednaly předlo�ený 
návrh kvestora. Jejich případné připomínky by tak mohly být  projednány v ekonomické 
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komisi AS VUT a zapracovány do upřesněného návrhu je�tě před pří�tím zasedáním AS 
VUT.  
Kvestor předal návrh výpočtu referenčního a přepočteného počtu studentů pro rozdělení 
dotace 2001 (neinvestiční prostředky) na dne�ním zasedání v�em senátorům a sdělil, �e ihned 
po obdr�ení konkrétní dotace z M�MT ČR předlo�í AS VUT první návrh rozdělení financí. 
Vzhledem k tomu, �e se senátoři nemohli s předlo�eným návrhem podrobně seznámit, 
uskuteční se diskuse a� na pří�tím zasedání AS VUT. 
Na závěr kvestor informoval o tom, �e v pondělí 8. ledna zasedala reprezentativní komise 
M�MT ČR. Na jednání nedo�lo k dohodě a zřejmě bude je�tě nějakou dobu trvat, ne� bude 
vypracován rozpočet M�MT - zákonná lhůta končí 28. ledna. 
 
Rektor Vrbka, kvestor Pěnčík a kancléřka Vanýsková se rozloučili se senátory a opustili 
zasedání AS VUT. 
 
Ad 5) Projednání vnitřních předpisů VUT 
# Změna Statutu FEI a Volebního a jednacího řádu AS FEI 
Návrh změn Statutu FEI a Volebního a jednacího řádu AS FEI byl rozeslán členům AS VUT 
E-mailem dne 6. prosince 2000. Doc. Zbořil komentoval předlo�ené změny na FEI, které bylo 
nutné realizovat v souvislosti se zřízením celo�kolských útvarů CEVAPO a CESA. Na návrh 
děkana bylo rozhodnuto o zru�ení dvou organizačních součástí fakulty, a to Ústavu kultury 
a sportu (UKUS) a Kabinetu celo�ivotního vzdělávání (KCEV). Uvedené organizační součásti 
FEI zanikly dnem 31. 12. 2000. Tato provedená organizační změna se promítá i do 
navrhovaného znění Statutu FEI a Volebního a jednacího řádu AS FEI.  
Členové AS VUT nevznesli k předlo�eným návrhům �ádné připomínky a přistoupili přímo 
k hlasování. 
Hlasování: 
Pro � 15 hlasů 
Proti � 0 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 
UAS 5 
Akademický senát VUT schválil změny Statutu FEI a Volebního a jednacího řádu AS FEI, 
předlo�ené v souvislosti se zřízením celo�kolských útvarů CEVAPO a CESA. 
  
# Přílohy Statutu FAST 
Přílohy Statutu FAST byly rozeslány členům AS VUT E-mailem ji� 13. června 2000. Mgr. 
Bo�ek doporučil předlo�ený materiál ke schválení. Připomínky ze strany senátorů nebyly 
vzneseny a proto bylo přistoupeno k hlasování o schválení.  
Hlasování: 
Pro � 16 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 0 hlasů 
Proti � 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 
UAS 6 
Akademický senát VUT schválil Přílohy Statutu FAST předlo�ené dne 13. června 2000. 
 
Ad 6) Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých �kol 
$ Doc. Münsterová informovala o sněmu Akademie věd ČR, kterého se zúčastnila za RV� 

dne 14. prosince 2000. Na tomto zasedání byl prezentován výčet hlavních objevů 
a vědeckých výsledků ústavů AV ČR za posledních 10 let. Doc. Münsterovou zaujal 
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projev Prof. Zahradníka v části odborné i společenské. AV ČR neustále projevuje snahu 
o spolupráci s vysokými �kolami nejen v oblasti výzkumu a vývoje, ale také v oblasti 
pedagogiky.  

Poslední zasedání předsednictva RV� se uskutečnilo 7. 12. 2000 a informace o něm byla 
podána ji� na zasedání AS VUT 12. prosince 2000. V mezidobí do lednového zasedání 
předsednictva RV� pokračují jednání na různých úrovních o Boloňské deklaraci 
a o novele zákona 111/98 Sb. o V�. 

$ Doc. Podrou�ek informoval senátory, �e hodlá po�ádat předsedu EK RV� Prof. Haasze 
o sdělení výsledku jednání reprezentativní komise M�MT, která se konala v pondělí 
8. ledna, a týkala se m.j. i rozpočtu M�MT na rok 2001. Pokud budou informace z jednání 
dostatečné k tomu, aby se AS VUT  k dané otázce mohl vyjádřit, bude zpracován 
a senátorům rozeslán E-mailem k vyjádření návrh stanoviska AS VUT. O problematice 
rozpočtu budou na svých nejbli��ích zasedáních pravděpodobně jednat také Česká 
konference rektorů a  Rada vysokých �kol. 

$ Studentská komora AS VUT navrhla svého předsedu J. �vece za  prozatímního zástupce  
ve studentské komoře RV�. O tomto návrhu bylo hlasováno. Doc. Zbořil vznesl dotaz, 
kdo je pro schválení předsedy SK AS VUT J. �vece jako zástupce studentů ve SK RV�.  
Hlasování: 
Pro � 16 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 1 hlas 
Proti � 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 
UAS 7 
Akademický senát VUT pověřuje předsedu SK AS VUT J. �vece, aby zastupoval studenty 
VUT ve studentské komoře RV�.  

 
Ad 7) Různé 
$ Doc. Zbořil sdělil, �e byl po�ádán předsedou AS FaVU, aby byly pevně stanoveny 

termíny zasedání AS VUT, neboť tyto někdy kolidují s termíny zasedání AS FaVU. 
Vzhledem k tomu, �e zasedání kolegia rektora se konají v liché týdny, AS VUT se bude 
scházet v tomto roce v sudých týdnech. Senát se bude scházet v měsíčních intervalech, 
v případě nutnosti se v�ak zasedání AS VUT budou konat i po 14ti dnech.  

$ Vzhledem k tomu, �e je třeba zpracovat Výroční zprávu o činnosti AS VUT za rok 2000, 
po�ádal Doc. Zbořil předsedy LK a EK AS VUT a předsedu SK AS VUT, aby zpracovali 
podklady o činnosti pracovních komisí a SK AS VUT za rok 2000. Podklady by měly být 
zpracovány nejpozději do pátku 19. ledna. 

$ Doc. Zbořil přečetl senátorům dopis od vedoucího CDV (CEVAPO) Doc. Lojdy, který je 
adresovaný rektorovi, Akademickému senátu VUT, Správní radě VUT, Vědecké radě 
VUT a na vědomí byl zaslán také prorektoru Kazellemu. Doc. Lojda si v něm stě�uje na 
současné postavení CDV v rámci CEVAPO a na jeho vyhlídky do budoucnosti. Dopis je 
Přílohou č. 1 k zápisu z dne�ního zasedání AS VUT.  
Doc. Zbořil sdělil senátorům, �e ji� minulý senát se zabýval otázkou činnosti CDV. 
V rámci jednání AS VUT se uskutečnila i náv�těva AS VUT na tomto pracovi�ti (viz 
zápisy z jednání AS VUT č. 16/1997 a 17/1997- budou rozeslány v elektronické formě 
spolu s tímto zápisem). 
V diskusi senátoři, kteří byli členy bývalého AS VUT, informovali o minulých jednáních 
týkajících se CDV. Ji� tenkrát AS VUT po�ádal Doc. Lojdu o zprávu popisující činnost 
tohoto pracovi�tě, neboť někteří zástupci senátu poukazovali na to, �e pracuje zcela 
odděleně a není vidět téměř �ádný jeho přínos pro VUT. S činností CDV senát nebyl 



 9

spokojen, a to bylo také důvodem, �e jen s krajní neochotou přiděloval tomuto pracovi�ti 
finanční prostředky při rozdělování státní dotace.  
V pokračující diskusi vět�iny členů AS VUT se senátoři shodli na tom, �e po�ádají 
kvestora, aby předlo�il rozbor hospodaření CDV za loňský rok. Doc. Lojda bude po�ádán 
o umo�nění náv�těvy prostor CDV, aby senátoři mohli před pří�tím jednáním AS VUT 
získat co nejvíce informací - začátek náv�těvy na CDV v 8:00 hodin, zahájení jednání AS 
VUT na Antonínské 1 v 10:00 hodin. Předseda AS VUT Doc. Zbořil pozve na pří�tí 
zasedání AS VUT Doc. Lojdu a prorektora Kazelle a po�ádá Doc. Lojdu, aby do pří�tího 
zasedání AS VUT vypracoval zprávu o konkrétní činnosti CDV (co v�e CDV v posledních 
2 letech zaji�ťovalo, s jakým výsledkem, jaké získávalo příjmy, atd.). V této zprávě musí 
být i konkrétní informace o tom, co v současné době brání vykonávat činnost CDV. 
Prorektor Kazelle předlo�í písemně organizační schéma CEVAPO včetně jmenovitého 
personálního obsazení. 
Doc. Münsterová doporučila také získat informace o činnosti CDV na jiných vysokých 
�kolách v ČR a na Centru pro studium vysokého �kolství v Praze, kde existuje Národní 
centrum distančního vzdělávání.  

$ Doc. Zbořil dále upozornil senátory na článek uvedený na Internetové stránce "České 
noviny", k němu� poskytl materiály Mgr. Hons (v současné době pracovník CEVAPO) 
a týká se jeho výzkumu mezi studenty FEI o pití alkoholu a u�ívání drog. Doc. Zbořil 
informoval, �e dle sdělení kancléřky Vanýskové do�lo v tomto případě ze strany autora 
článku k hrubému překroucení skutečností. Po�ádal proto senátory, aby v případě, �e 
budou po�ádáni novináři o nějaké oficiální vyjádření či stanovisko, v�dy odkázali tyto 
novináře na tiskové mluvčí AS VUT. 

$ Předseda SK AS VUT �vec informoval o "Záměru k zavádění ISIC karet jako�to 
ekvivalentu průkazu studenta".  

$ Členové AS VUT po�ádali o mo�nost obdr�ení karty z důvodu parkování ve dvoře Centra 
VUT (závora).  

 
Na závěr předseda AS VUT Doc. Zbořil popřál v�em členům AS VUT v�e nejlep�í do nového 
roku 2001.  
 
 

Pří�tí zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 6. února 2001 v 10:00 hodin v zasedací 
místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1. 

Před tímto zasedáním se uskuteční náv�těva Centra distančního vzdělávání 
 v 8:00 hodin, na Údolní 19. 

 
 
 
 
 
 
                 Jaroslav �vec, v. r.                      Doc. Ing. Franti�ek Zbořil, CSc., v. r.  
předseda Studentské komory AS VUT                                       předseda AS VUT v Brně 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 
PŘÍLOHA: 
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1. Dopis vedoucího CDV Doc. Lojdy ze dne 3. ledna 2001 


